

NOVE SPLOŠNE OLAJŠAVE PO ZDOH-2A IN DOHODEK ZA ŠTUDENTSKO DELO

Pojasnilo DURS, št. 4210-52/2008, 5. 3. 2008

Zavezanec sprašuje, ali z Zakonom o spremembah in dopolnitvah Zakona o dohodnini – ZDoh-2A (Uradni list RS, št. 10/08) povišan znesek splošne olajšave pripada tudi dijakom in študentom, katerih letni bruto dohodki ne bodo presegli 6.800 oziroma 9.000 eurov.

Odgovarjamo naslednje:

Z dopolnjenim 111. členom Zakona o dohodnini – ZDoh-2 (Uradni list RS, št. 117/06) je višina skupne splošne olajšave odvisna od višine skupnega dohodka v letu, za katerega se odmerja dohodnina. Pri ugotavljanju višine skupnega dohodka v davčnem letu pa se upoštevajo tudi bruto dohodki iz zaposlitve.

Navedeno pomeni, da ob izpolnjevanju pogojev iz 111. člena ZDoh-2, **povišan znesek splošne olajšave pripada tudi dijaku ali študentu, ki prejema dohodek za študentsko delo.** Če torej dijak ali študent – rezident v davčnem letu ne doseže 6.800 oziroma 9.000 eurov skupnih bruto dohodkov (iz zaposlitve, dejavnosti, osnovne kmetijske in gozdarske dejavnosti, oddajanja premoženja v najem, prenosa premoženjske pravice ter drugih dohodkov), se mu na letni ravni prizna ustrezno povišan znesek splošne olajšave (seveda ob pogoju, da drug rezident zanj ne uveljavlja posebne olajšave za vzdrževanega družinskega člana).

Povišan znesek splošne olajšave se dijaku ali študentu, ki dosega dohodek za študentsko delo, na letni ravni priznava od vseh doseženih dohodkov, ki se vštevajo v letno dohodninsko osnovo – za razliko od posebne osebne olajšave iz tretjega odstavka 113. člena ZDoh-2 (t. i. študentska olajšava), ki se dijaku ali študentu prizna le od dohodka za študentsko delo. Pripominjamo, da **dopolnitev 111. člena ZDoh-2 ne spreminja zneska študentske olajšave, določene s tretjim odstavkom 113. člena ZDoh-2** (ta za leto 2008 znaša 2.959,60 eurov).

Opomba:

1) Znesek 6.800 eurov je z Zakonom o spremembah in dopolnitvah Zakona o dohodnini – ZDoh-2B (Uradni list RS, št. 78/08) povišan na 8.300 eurov.

2) Znesek 9.000 eurov je z ZDoh-2B povišan na 9.600 eurov.